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Debat 25 juni 2020

Minister De Jonge

Dan de vraag over testen en traceren Dat zijn inmiddels indrukwekkende aantallen Sinds 1 juni

zijn er door de GGD s zo n 180 000 testen afgenomen op de GGD locaties we hebben er vaak over

gesproken Dat is dus nog los van de afnames in ziekenhuizen en in laboratoria Dit gaat over de

testlocaties bijna 180 000 Van de testuitslagen in die periode is 1 4 positief Dat is dus heel

laag Dat is ook een indicatie dat je heel veel mensen test Iedereen met klachten kan getest
worden De wachttijd aan de telefoon is inmiddels minder dan een rninuut ook dat gaat goed De

meeste mensen kunnen qewoon snel een afspraak maken en ontvangen over het algemeen snel

hun testuitslag
toegelicht We zien dat het steeds beter gaat Het bron en contactonderzoek wordt inmiddels

ook steeds sneller uitgevoerd In 92 van de gevallen heeft de GGD binnen 24 na ontvangst van

de melding van de testuitslag contact gezocht met de indexpatient en de contactinventarisatie

gedaan

10 {2e to 2 | 10 2e heeft vanmorgen in de technische briefing daarover een en ander

Daarmee hebben we nog niet voldaan aan het verzoek in de motie die de heer Veldman de vorige
keer heeft ingediend namelijk zorg dat je met de GGD tot indicatoren en streefwaarden komt om

dat hele werkproces te versnellen Dat is work in progress Ik zal u bij een volgende gelegenheid
daarover informeren

Het tweede wat we gaan doen is vervolgens ook kijken of we in die aanpak het nog verder kunnen

preciseren en er nog sneller bovenop kunnen zitten Ik heb gisteren aangegeven wat we daarin

gaan doen Dat is het advies geweest van de begeleidingsgroep die ons adviseert overde inzet van

die apps Dat advies is eigenlijk min of meer overgenomen door het OMT Dat zegt het volgende
Laten we nou bij de personen die in beeld komen in het contactonderzoek niet wachten tot ze

klachten hebben Dat doen we nu We zeggen nu blijf thuis gewoon twee weken en als je
klachten ontwikkelt ga je je laten testen Maar laten we ervoor zorgen dat die mensen zich

meteen laten testen Misschien wel twee keer achter elkaar maar meteen laten testen Wat is het

voordeel daarvan Als de uitslag negatief is hoef je niet zo lang in quarantaine Misschien moet je
daarvoor twee keer testen om geen false negative uitslagen te krijgen om geen fout negatieve

uitslagen te krijgen Maar als je die quarantaine wilt bekorten dan moet je sneller gaan testen en

sneller weten of iemand als contact daadwerkelijk ook besmet is geraakt Als de uitslag positief is

heb je iemand ook eerder in beeld Dan kun je daar ook weer eerder bron en

contactonderzoek mee doen

Dat zou logistiek een ingewikkelde aanpassing vergen terwijl ik eigenlijk iets anders vind Ik denk

dat we het erover eens zijn dat het niet oke is als het is zoals u zegt namelijk dat je zo lang zou

moeten wachten Daarom sturen we daarop We weten inmiddels dat dit soort signalen eigenlijk
van een paar weken terug is Dus de signalen nu die ik heb in iedergeval zijn toch echt wel als

je belt kun je heel vaak op dezelfde dag terecht in ieder geval binnen 24 uur Als je je hebt laten

testen heb je in het gros van de gevallen ook al binnen 24 uur je uitslag Ik noemde net het

percentage van 92 Bij een positieve uitslag is niet alleen binnen 24 uur de indexpatient gebeld
maar zijn ook alle contacten geinventariseerd Kortom men versnelt het al behoorlijk

Ik vind dus eigenlijk dat we voor iedereen enorme snelheid zouden moeten betrachten want

zolang mensen zich later laten testen is de mogelijkheid op besmetting groter Je moet tegen
iedereen kunnen zeggen iedereen met klachten blijf thuis en laat je testen Die test moet weer

zo snel mogelijk voor iedereen worden gedaan zodat je zo snel mogelijk bron en

contactonderzoek kunt starten
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De heer Asscher vraagt of de minister bij het BCO het bron en contactonderzoek bij de

GGD s eens kan meedenken met de GGD s — zo heb ik zijn vraag althans gehoord — over hoe je
de mensen die nu worden opgeleid maar voor wie er vervolgens niet echt werk is wat langer kunt

vasthouden Ik wil graag meedenken met de GGD s Overigens is het ook goed nieuws dat u die

vraag kunt stellen Dat betekent namelijk dat de besmettingsgraad zo laag is dat we ook al test je
heel veel en haal je zo weinig positief geteste mensen naar voren het legertje dat we aan het

opleiden waren om met al die positief geteste mensen bron en contactonderzoek te doen in ieder

geval voor nu aan het opleiden zijn voor voorlopig niet al te veel werk Nou dat is op zichzelf

genomen goed nieuws als het gaat over de verspreiding van het virus maar als het gaat over het

aansturen van die mensen is het natuurlijk een beetje onhandig We moeten zorgen dat we de

mensen die we opleiden weten vast te houden Daar ga ik graag met de GGD s over in gesprek

Dan kom ik ook in het teken van het voorkomen van de tweede golf bij de app Er is een aantal

vragen gesteld over die app We hebben die in een aantal stappen ontwikkeld U weet nog dater

een OMT advies was Het OMT advies van ik meen 6 april 2020 adviseerde zorg dat je het bron

en contactonderzoek gaat ondersteunen met een app want daarmee kun je het bron en

contactonderzoek effectiever maken Op 7 april 2020 heeft het kabinet daartoe besloten eerst

door te kijken wat er aan apps bestaat in de markt Dat heeft u allemaal meegekregen want dat

hebben we in alle openbaarheid gedaan Daar is niet iets uitgekomen waarvan wij enthousiast

werden omwille van de privacy niet omwille van de toepasbaarheid niet omwille van heel veel

andere redenen ook niet

Minister De Jonge

Volgens mij kan de Karner zich echt iedere keer uitspreken Dat heeft de Kamer overigens ook

gedaan U bent er zelf een voorbeeld van U heeft zich uitgesproken Ik heb u iedere keer opnieuw

geinformeerd Het is niet zo dat er een formeel besluit van de Kamer nodig is om tot invoering te

kunnen overgaan Dat is niet zo Het is wel zo dat uw Kamer uiteraard bij iedere stap wordt

geinformeerd opdat uw Kamer zelf het instrumentarium kan inzetten dat haar ter beschikking
staat Ze kan met mij het debat daarover aangaan of een schriftelijke ronde houden al die

procedures en mogelijkheden heeft de Kamer Wat ik moet doen is bij iedere stap de Kamer

informeren opdat u zelf kunt afwegen waarvoor u kiest

Ik weet niet waar we half juli staan Dat weet ik niet Ik wil in ieder geval ervoor zorgen dat we

alle checks hebben gedaan voordat we een invoeringsbesluit kunnen nemen Dat is wat ik zeker

weet Dat heb ik u geschreven Al die checks heb ik beschreven Als we dat invoeringsbesluit
nemen wil ik vervolgens uw Kamer uiteraard meteen erover informeren U denkt dat ik op 15 juli
dat besluit neem en dat het dan op 16 juli ineens is ingevoerd Ik denk dat het wel een beetje
ingewikkelder zal zijn dan dat Maar ik hoop wel een beetje vaart erin te houden ook omdat

allerlei landen om ons heen al zo n app hebben

Minister De Jonge
We willen bij herintroductie vanuit het buitenland na de vakantie natuurlijk wel gesteld staan voor

die tweede golf Dit is een belangrijk onderdeel in aanvulling op het bron en contactonderzoek


